
Oroszlány Város Önkormányzata 

 Képviselő-testületének 

 Művelődési, Oktatási és Sport  

 Bizottsága 

 

4/2015. MOSB ülés 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2015. február 18-ai munkaterv 

szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti nagyterem 

 

Jelen volt: Székely Antal elnök, dr. Mátics István, Orbán Ferenc, Szabó Mihály, 

Jugovics József, Molnár István bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távolt volt: Hartmann József bizottsági tag 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 órakor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt. Ismertette 

az ülés napirendi pontjait. Javasolta, hogy az 1. napirendi pont keretében a Kölcsey Ferenc 

Művelődési Központ 2015. évi munkatervét tárgyalják. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a módosított napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

18/2015. (II.18.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2015. február 18-ai munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. A Kölcsey Ferenc Művelődési Központ 2015. évi munkaterve 

2. A Képviselő-testület 2015. február 24-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, 

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

- Városi szakmai ösztöndíjprogramról szóló rendelet megalkotása 

- Az Oroszlányi Szabadidő Egyesület és az Oroszlányi Sportegylet 2015. évi támogatási 

szerződéseinek jóváhagyása 

- Döntés a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és a Gárdonyi Géza Városi Könyvtár 

intézmények összeolvadásáról 

- Az önkormányzati intézmények gazdasági szervezeteinek a Polgármesteri Hivatalba 

történő integrálásáról 

- Döntés új városi újság alapításáról 

- Döntés pályázat benyújtásáról az „Európa a polgárokért program” 

testvérvárosok polgárainak találkozói című pályázati felhívására 
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3. A Képviselő-testület 2015. február 24-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Döntés az Arany János Tehetséggondozó Programra érkezett pályázat elbírálásáról 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Kölcsey Ferenc Művelődési Központ 2015. évi munkaterve 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy az igazgatóval már egyeztetett erről a munkatervről. Hozzátette, 

hogy ahol az szerepel a munkatervben, hogy az intézmény nem pályázik (pl. Romák Nemzetközi 

Világnapja), arra is megvan a költségvetés, de azt szeretnék, hogy az érintettek rendezzék meg az 

ünnepséget, és a KMFK biztosítsa a helyszínt, a technikai feltételeket. A finanszírozás úgy történik, 

hogy a hivatal készít szerződést a KMFK-val, tekintve, hogy nekik nem lesz gazdasági részlegük, 

minden a hivatal pénzügyi osztályán keresztül fog menni, természetesen előre egyeztetve. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdésére - Miért helyben kiosztással került a munkaterv a bizottság 

elé? - Székely Antal elnök elmondta, hogy mert most lett kész. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag véleménye szerint ennyi idő alatt nem lehet áttekinteni a 27 oldalas 

munkatervet. 

 

Székely Antal elnök véleménye szerint a bizottságot döntés szempontjából csak az ünnepi események 

érintik. A szakkörök működésébe, az egyéb munkába nem szólnak bele.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint igaza van Orbán Ferencnek, tényleg áttekinthetetlen 

így az előterjesztés. Javasolta, hogy a napirendről a zárt ülés előtt tárgyaljanak. 

 

Körtvélyfáy Zoltán, a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ megbízott igazgatója részletesen 

ismertette a szakmai ajánlatukat, illetve annak összefoglalóját, mely helyben kiosztással a bizottsági 

tagok elé került.  

 

16 óra 11 perckor Biró Mónika, KLIK tankerületi igazgató megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdése az volt, hogy a Fasizmus Áldozatainak Emléknapja szerepel-e a 

munkatervben. 

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató elmondta, hogy nem. Az összes emléknapot nem tudják 

belevenni a munkatervükbe. Ha van erre javaslat, komoly társadalmi igény, akkor  természetesen be 

tudják illeszteni a programra, gond nélkül meg tudják szervezni. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag javasolta Orbán Ferencnek, hogy az Európa Napra látogasson ki, ott 

antifasiszta kiállítás lesz. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy ez keretprogram. Maradt még pénz ezen felül, tehát ha 

bejelentkezik valamilyen intézmény, civil szervezet, szakszervezet, akkor van lehetőség arra, hogy 

szervezzenek bármilyen napot. Példaként említette a Trianoni Emléknapot. 

 

Dr. Radványiné Varga Andrea, a Hamvas Béla Gimnázium és Szakképző Iskola igazgatója 
jelezte, hogy a pedagógusnap megszervezését intézményük szívesen vállalja. Elmondta továbbá, hogy 

egyeztetik azt is, hogy a kimaradt jeles napok közül mit tud intézményük még felvállalni.  

 

Ezt követően a jelenlévők Székely Antal elnök felvetésére a határozati javaslatról egyeztettek.  

 

Dr. File Beáta jegyző jelezte, hogy az intézmény gazdasági működésében április 1-jével változás lesz.  

Javasolta, hogy a bizottság a költségkalkulációval ellátott programtervet fogadja el határozattal.  
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Szabó Mihály bizottsági tag jelezte, hogy a költségvetésben szerepel 25 M Ft általános tartalék 

városi rendezvényekre. Javasolta, hogy ebből finanszírozzák a munkatervben szerepelő programokat. 

 

Dr. File Beáta jegyző jelezte, hogy ez az összeg erre van tervezve. 

 

Benyiczki Ágota Oroszlány Város Óvodái vezetőjének kérdése az volt, hogy van-e határidő a 

pályázatok beadására, kinél lehet pályázni, illetve, hogy minden szervezethez eljut-e ez a hír. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a KFMK-nál kell jelentkezni. 

 

Dr. File Beáta jegyző véleménye szerint célszerű időben benyújtani az igényeket. Ha egész év 

vonatkozásában van terve egy intézménynek, szervezetnek, akkor minél hamarabb célszerű lenne a 

bizottság elé hozni. A 25 M Ft elosztásakor figyelembe veszik az érkezési sorrendet, illetve a program 

komolyságát is. 

 

Székely Antal elnök tudomása szerint a KFMK-ban, a hivatalban van lista a civil szervezetekről, 

intézményekről. Javasolta, hogy kerüljön kiküldésre egy levél a főbb paraméterekről. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag felvetette, hogy vannak olyan rendezvények, amelyekre a KMFK nem 

kíván pályázni, mégis kiemelt ünnepi rendezvényei a városnak. Véleménye szerint az 

önkormányzatnak is feladata lenne, hogy értesítsen mindenkit erről a lehetőségről. Kérdése az volt, 

hogy ezekben az esetekben a művelődési központ dönt arról, hogy ki fogja az adott programot 

rendezni? 

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató példaként a Semmelweis napi programot említette. A 

művelődési központ szakmai partnerként részt vesz a rendezvény szervezésében, azonban a 

pályázatról a bizottság dönt. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens elmondta, hogy lehetőséget adnak arra, hogy a civilek 

tudjanak szervezni. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal és 

1 tartózkodással elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

19/2015. (II.18.) MOSB határozata 

a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ 2015. évi munkatervéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága az 

előterjesztés szerint elfogadja a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ 2015. évi munkatervét. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2015. február 24-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

20/2015. (II.18.) MOSB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Városi szakmai ösztöndíjprogramról szóló rendelet megalkotása 

 

Székely Antal elnök felvetésére – a politikai egyeztetésen felmerült, hogy akinek fegyelmi 

tárgyaláson kapott megrovása, büntetése van, az abban az évben ne kapjon ösztöndíjat - Molnár 

István bizottsági tag jelezte, hogy ez szerepel a rendelettervezetben, a 3 kizáró ok közül ez az egyik.  

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató megköszönte az ösztöndíj progamot, mert a beiskolázást 

segíteni fogja. Jelezte a fegyelmivel kapcsolatban, hogy házirendjükben van egy olyan passzus, hogy 

igazolatlan órája sem lehet az illetőnek, és ez problémát jelent az ösztöndíjaknál.  

 

Székely Antal elnök javasolta, hogy így fogadják el az előterjesztést. Az a réteg, akinek az ösztöndíjat 

szánják, az nem szokott igazolatlanul hiányozni. 

 

16 óra 44 perckor Dr. Molnár Miléna osztályvezető megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, hogy a rendelet alapját egy 2009-es kormányrendelet jelenti. 

A városi ösztöndíjrendszerben a belépő szintű átlagot 3,01-re emelték. A fegyelmi indokokra, illetve 

az igazoltan órákra vonatkozó feltételek megegyeznek a kormányrendeltben szereplővel. Az állami 

ösztöndíjrendszer 2009. óta működik sikeresen. 

 

Több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

21/2015. (II.18.) MOSB határozata 

a „Városi szakmai ösztöndíjprogramról szóló rendelet megalkotása”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Városi szakmai ösztöndíjprogramról szóló rendelet 

megalkotása” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 
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Az Oroszlányi Szabadidő Egyesület és az Oroszlányi Sportegylet 2015. évi támogatási 

szerződéseinek jóváhagyása 

 

Dr. File Beáta jegyző jelezte, hogy pontosításra kerültek a támogatási szerződések, melyeket a 

bizottság tagjai számára helyben kiosztottak. 

 

Székely Antal elnök hozzátette, hogy az egyik fő módosítás az, hogy nem december 31-ével zárul a 

támogatási szerződés, hanem áthúzódik a következő költségvetési évre. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag felvetette, hogy a támogatási szerződésekbe nem kerültek bele azok a 

pontok, hogy a kosárlabdázók addig kapják a kiemelt támogatást, ameddig NBI-ben szerepelnek, 

valamint az, hogy a labdarúgók támogatása továbbra is csak az utánpótlásra fordítható. Kérte, hogy 

ez kerüljön bele a szerződésekbe a támogatás céljai közé. 

 

Székely Antal elnök kérte, szavazzanak Szabó Mihály módosító javaslatáról, mely szerint a 

támogatási szerződés céljai közé kerüljön bele, hogy az OSE kiemelt támogatása addig áll fent, amíg 

a kosarasok az NBI-ben szerepelnek, illetve, hogy az OSZE kizárólag az utánpótlás-nevelésre 

fordíthatja a támogatást. 

 

A bizottság a módosító javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

22/2015. (II.18.) MOSB határozata 

„Az Oroszlányi Szabadidő Egyesület és az Oroszlányi Sportegylet 2015. évi támogatási 

szerződéseinek jóváhagyása” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az „Az Oroszlányi Szabadidő Egyesület és az Oroszlányi 

Sportegylet 2015. évi támogatási szerződéseinek jóváhagyása” című előterjesztés támogatási 

szerződéseit módosítsa. A támogatási szerződések céljai közé kerüljön bele, hogy az OSE kiemelt 

támogatása addig áll fent, amíg a kosarasok az NBI-ben szerepelnek, illetve, hogy az OSZE kizárólag 

az utánpótlás-nevelésre fordíthatja a támogatást. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Döntés a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és a Gárdonyi Géza Városi Könyvtár intézmények 

összeolvadásáról 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy az előző ülésen a KMFK beszámolója kapcsán a két 

intézmény összeférhetetlensége is felmerült. Kérdése az volt, hogy a továbbiakban nem okoz-e ez az 

összevonás problémát? 

 

Takács Tímea, a Gárdonyi Géza Városi Könyvtár igazgatója jelezte, hogy nem okoz gondot. 

Véleménye szerint az összeolvadás indokolt. Mivel fizikailag egy épületben vannak, sok minden 

könnyebben fog működni. 

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy állományi 

létszámunk 2014-ben 24 fő volt, decemberben 1 kolléga elment, illetve igazgató urat felmentették, 

így állományi létszámuk 22 fő. Ebből 2-en ki lesznek szervezve április 1-jével a gazdasági integrálás 

miatt. A dologi kiadásoknál a 25 M Ft 2014-ben megnöveli a kiadási oldalt. Tehát ilyen szempontból 

véleménye szerint nem volt vizsgálva a táblázat.  
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Orbán Ferenc bizottsági tag jelezte, hogy nem látja a határidőnél, az 1. mellékletben a 

minisztériumi állásfoglalást, amit meg kell kérni az összeolvadással kapcsolatban. Kérdése: Jogilag 

milyen hatása van annak, ha a minisztérium nem járul hozzá ehhez? Ha ennek van befolyása az 

összeolvadásra, akkor azt hova kellene beilleszteni az ütemtervbe? 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a határozati javaslat 5. pontja tartalmazza azt az utasítást 

polgármester úr felé, hogy a döntést követően kérje meg a szakminisztériumtól az állásfoglalást. 

Tulajdonképpen a szakminiszter véleményét kérik ki. A jogszabályt átnézve, illetve a tapasztalatok 

alapján a szakminiszter arra figyel jobban, hogyha új intézmény keletkezik, illetve ha egy intézmény 

megszüntetésre kerül. Véleménye szerint az összeolvadás nem fog gondot okozni. Hozzátette, hogy 

a szakminiszter véleménye nem kötelezi az önkormányzatot, hiszen az önkormányzat az irányító 

szerv. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag ismételten megkérdezte, hogy az ütemtervbe nem kellene-e belevenni 

ezt? 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a véleménykérő levél küldésének határidejét a testületi ülés 

utáni 1-2 napra meghatározva beletehetik az ütemtervbe. A szakminiszternek 30 napja van az 

állásfoglalás megadására. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak 

az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen, 1 nem 

szavazattal és 1 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

23/2015. (II.18.) MOSB határozata 

a „Döntés a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és a Gárdonyi Géza Városi Könyvtár 

intézmények összeolvadásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Döntés a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és a 

Gárdonyi Géza Városi Könyvtár intézmények összeolvadásáról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Döntés új városi újság alapításáról 

 

Székely Antal elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag a határozati javaslat 5. pontja kapcsán kérdezte, hogy felkészült-e erre a 

KFMK? 

 

Körtvélyfáy Zoltán megbízott igazgató jelezte, hogy ha megszületik a döntés, akkor a volt városi 

újság működésébe, terjesztésébe betekintést szeretne nyerni.  

 

Székely Antal elnök a legnagyobb veszélyt abban látja, hogy találnak-e annyi aktív embert a 

városban, aki hajlandó ebben a munkában részt venni díjazás nélkül.  

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

24/2015. (II.18.) MOSB határozata 

a „Döntés új városi újság alapításáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Döntés új városi újság alapításáról” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Döntés pályázat benyújtásáról az „Európa a polgárokért program” testvérvárosok polgárainak 

találkozói című pályázati felhívására 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

25/2015. (II.18.) MOSB határozata 

a „Döntés pályázat benyújtásáról az „Európa a polgárokért program” testvérvárosok 

polgárainak találkozói című pályázati felhívására” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Döntés pályázat benyújtásáról az „Európa a 

polgárokért program” testvérvárosok polgárainak találkozói című pályázati felhívására” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Az önkormányzati intézmények gazdasági szervezeteinek a Polgármesteri Hivatalba történő 

integrálásáról 

 

Szabó Mihály bizottsági tag jelezte, hogy erről az előterjesztésről nem tárgyaltak. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy ez inkább pénzügyi bizottsági hatáskör. Az integrálással nem 

értett egyet, de törvényi előírás alapján integrálják az önkormányzati intézmények gazdasági 

szervezeteit a hivatalba. Benyiczki Ágota intézményvezető felvetésére jelezte, hogy a 2-3 hónapos 

tapasztalat után lenne érdemes az integrálásról tárgyalni. 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, a bizottság nyílt ülését 17 óra 10 perckor bezárta. 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

  Kelemen Gabriella 

  jegyzőkönyvvezető 


